

# Wong Chen: Ahli Parlimen Kelana Jaya

## E-newsletter Konstituensi: 100 hari pertama



Ahli Parlimen anda, Wong Chen, dan kakitangannya Timothy Kang dan Deborah Augustin

## Temu Ramah: Wong Chen – Teknokrat Parti, Peguam dan kini Ahli Parlimen

Oleh Jane Lazar

Wong Chen, Ahli Parlimen yang baru, mengiriknya air yang mencabar, dan membuat impak yang mendalam dalam apa-apa yang dia ingin menjalankan. Apabila saya mula-mula mendengar bahawa seseorang yang dinamakan Wong Chen adalah calon PKR bagi Kelana Jaya saya tidak mempunyai petunjuk kepada siapa beliau. Saya bertemu beliau pertama di pejabat ADUN YB Hannah Yeoh satu hari pada bulan Jun 2013. Saya berada di sana untuk bertemu dengan isterinya Yu Leng. Kedua-dua membuat sebuah pasukan yang hebat, mahir dalam bidang masing-masing, dengan Wong Chen menjadi ahli politik dan Yu Leng sebagai isteri yang berintelektual serta penyokong hebat Wong Chen. Saya dapati dia rendah diri dan mudah untuk bercakap dengan. Dia adalah seorang Ahli Parlimen yang baru dipilih dan telah menubuhkan pusat khidmatnya di Subang Jaya. Beliau menjelaskan bahawa beliau adalah teknokrat parti PKR yang bekerja menggubal dasar dan bahawa dia telah menjadi seorang peguam korporat selama 20 tahun lebih. Tetapi apa yang kita tahu dan mengenai beliau?

Petikan berikut adalah daripada perbualan telefon yang mungkin mendedahkan perkara yang kita tidak tahu tentang Wong Chen.

**Beritahu saya sesuatu tentang latar belakang keluarga anda.** Ibu bapa saya datang dari latar belakang yang sederhana, dan mempunyai hanya beberapa tahun persekolahan. Ayah saya mula bekerja pada usia 11 tahun. Saya dilahirkan di Petaling Jaya tetapi berpindah ke Kota Baru ketika saya berumur kira-kira satu setengah hingga dua tahun. Saya mempunyai seorang abang, kakak dan adik. Anda boleh mengatakan bahawa kita adalah sebuah keluarga yang rapat. Bapa saya menjadi seorang ahli perniagaan yang berjaya apabila berada di lingkungan 20-an dan masih terlibat dalam menjalankan perniagaan beliau. Mereka berminat bahawa kami, anak-anak mereka mendapat pendidikan yang baik. Saya meneruskan pendidikan menengah di Singapura di United World College of South East Asia, sekolah antarabangsa. Selepas itu, saya pergi ke UK untuk melanjutkan pelajaran di University of Warwick. Saya telah berkahwin dan mempunyai dua bayi muda. Anak sulung saya, iaitu anak lelaki saya, adalah berusia dua tahun dan anak perempuan saya berusia sembilan bulan. Isteri saya Yu Leng

mempunyai perniagaan sendiri sebagai perunding yang pakar dalam perniagaan tani dan ekonomi politik.

**Bagaimana anda menangani pergi dari kawasan luar bandar di Malaysia ke bandar Singapura? Adakah anda menikmati persekolahan anda di Singapura?** Saya berada di sekolah berasrama penuh dan kami tidak berinteraksi dengan rakyat Singapura sebab kolej itu adalah semata-mata untuk warga asing. Malah, terdapat banyak rakyat Malaysia di sekolah itu ketika itu. Anda boleh mengatakan bahawa ia adalah persekitaran yang unik. Saya berada di Singapura tetapi dikelilingi oleh rakyat Malaysia. Kami mempunyai pelajar dari 60 negara lain tetapi kontinjen Malaysia adalah yang paling besar. Saya menikmati masa saya di sana, di mana saya belajar kedua-dua bahasa Inggeris dan kesusasteraan Melayu.

**Apakah subjek kegemaran anda dan kemudian, adakah anda terlibat dalam aktiviti-aktiviti lain di sekolah?** Subjek kegemaran saya ialah seni halus. Saya melukis, mengukir, dan saya suka lukisan cat minyak. Saya terlibat dalam drama dan pengeluaran teater, dan menulis skrip. Saya bermain sukan seperti bola sepak, bola tampar, badminton, ragbi dan bola keranjang. Saya mahir dalam acara merentas desa. Saya sikit pelik kerana saya agak kurus tetapi bermain sukan kompetitif. Saya cemerlang dalam bidang akademik juga, dan dilantik sebagai pengerusi badan pelajar. Anda boleh mengatakan saya serba boleh.

**Adakah anda masih mengecat dan apakah hobi-hobi anda yang lain?** Saya suka melakukan lukisan minyak dan kali terakhir saya mengecat adalah kira-kira dua tahun lalu. Saya suka trekking dan telah mendaki Gunung Kinabalu sebanyak dua kali. Saya telah pergi ke banjaran Himalaya tiga kali, meliputi Pakistan, Afghanistan dan Nepal. Saya suka berada di pergunungan. Anda boleh mengatakan saya seorang gunung dan tidak begitu banyak orang pantai. Trekking boleh menjadi meditasi. Apabila dua anak saya lebih besar saya akan mendedahkan mereka kepada trekking.

**Selain Bahasa Inggeris dan Bahasa Malaysia, adakah anda fasih dalam bahasa yang lain?** Saya bercakap Bahasa Melayu Kelantan. Ayah saya adalah Hakka dan ibu saya Kantonis. Saya membesar bercakap bahasa Kantonis tetapi saya sedang belajar bahasa Mandarin.

**Adakah anda bekerja di England selepas kajian undang-undang anda atau adakah anda pulang ke Malaysia serta-merta?** Saya menjalankan CLP saya di England, ia adalah satu peperiksaan yang sukar. Saya menjalankan "chamber" saya di Kota Baru dan litigasi selama beberapa tahun. Kemudian saya datang ke Kuala Lumpur dan bekerja sebagai peguam undang-undang korporat. Di Kota Baru saya pernah lakukan kerja-kerja bantuan guaman percuma kepada golongan miskin.

**Walaupun di awal dua puluhan anda, anda mengamalkan tanggungjawab sosial. Saya fikir anda akan lebih kepada membuat wang kerana anda mempunyai bakat kewangan yang kukuh. Terdapat lebih kepada anda daripada seorang peguam korporat.** Saya mempunyai DNA bapa saya, pemahaman semula jadi perniagaan dan membuat wang dan juga DNA ibu saya untuk menjadi sedar terhadap isu sosial dan menyumbang kepada masyarakat. Saya telah mewarisi kedua-dua nilai-nilai.

**Apakah makanan kegemaran anda?** Makanan kegemaran saya adalah kari laksa. Diberi peluang dalam mana-mana pusat penjaja, saya akan mencuba mi kari hanya untuk mencuba.

**Anda mempunyai keluarga yang muda. Apabila saya memanggil anda, anda telah meletakkan anak anda untuk tidur. Anda seolah-olah menjadi ayah "hands-on". Bagaimana anda mengimbangi menjadi seorang ahli politik dan seorang bapa dan suami?** Saya bekerja dari rumah saya dan pusat khidmat saya di Subang Jaya SS14 / 1, satu tingkat di atas pejabat YB Hannah Yeoh. Seminggu sekali, pusat khidmat saya dibuka untuk perkhidmatan malam Selasa 8:00-10:00 untuk bertemu pengundi

saya yang bekerja pada waktu siang. Enam hari dalam satu minggu saya seorang ahli politik, merasmikan acara, menghadiri majlis makan, mesyuarat politik, acara kedutaan, mengadakan persidangan akhbar, dan lain-lain. hari Ahad adalah hanya untuk keluarga saya. Saya rasa pengundi saya akan memahami keperluan saya untuk menghabiskan masa dengan keluarga saya. Jika saya tidak berpuas hati kerana saya tidak mempunyai hubungan keluarga yang sihat, maka saya tidak boleh bekerja untuk pengundi saya juga. Saya seorang bapa dan suami yang setia dan dan saya mahu terus begitu.

*Jane adalah seorang penulis buku mengenai perakaunan. Beliau merupakan seorang sukarelawan di Pusat Khidmat Kelana Jaya.*